
Protokół z XVII sesji  

Rady Gminy Goczałkowice-Zdrój 

z dnia 25 lutego 2020 r.  

 

Obrady rozpoczęto 25 lutego 2020 o godz. 14:00, a zakończono o godz. 16:42 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 13 członków. 

Obecni: 

1. Michał Cebula 

2. Norbert Czernecki 

3. Michał Czernek 

4. Łukasz Hanke 

5. Zbigniew Jacek 

6. Krzysztof Kwaśny 

7. Tadeusz Lazarek 

8. Monika Młodzik 

9. Monika Nikiel 

10. Izabela Ogierman 

11. Piotr Pająk 

12. Małgorzata Paszek 

13. Rafał Polok 

14. Krystyna Świerkot-Żmij  

15. Marian Wróbel 

 

1. Otwarcie sesji 
 

Przewodniczący Rady Gminy otworzył sesję i przywitał zebranych. 

 

 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad 
 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził prawomocność obrad. 

 

 

3. Odczytanie porządku obrad 
 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał porządek obrad. 

 

 

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji 
 



Żaden z radnych nie wniósł uwag do protokołu. 

 

Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Michał Cebula, Michał Czernek, Zbigniew Jacek, Krzysztof Kwaśny, Tadeusz Lazarek, 

Monika Młodzik, Monika Nikiel, Piotr Pająk, Małgorzata Paszek, Rafał Polok, Krystyna 

Świerkot-Żmij , Marian Wróbel 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Łukasz Hanke 

NIEOBECNI (2) 

Norbert Czernecki, Izabela Ogierman 

 

 

5. Pisemne zgłaszanie interpelacji 
 

Żaden z radnych nie złożył interpelacji. 

 

 

6. Informacja o eksploatacji górniczej na terenie Gminy 
 

Przedstawiciele PG „Silesia” Mariola Mizera i Maciej Kozak przedstawili informację o 

eksploatacji górniczej na terenie gminy na dzień 17 lutego. Informacja stanowi załącznik nr 1 

do protokołu. 

 

Radny Rafał Polok zapytał, jakie ulice obejmuje ściana nr 124? M. Mizera odpowiedziała, że 

m.in. ulice: Dębową, Solankową, Letnią, Sołecką, Źródlaną, Graniczną, Brzozową. Koncesja 

na wydobycie jest do 2044 r. Piotr Kowalik, mieszkaniec gminy zapytał, jak wygląda 

naprawa gruntów? Jak przyznał, nie widzi żadnej poprawy na swoim gruncie przy ul. 

Dębowej, gdzie woda cały czas stoi. M. Kozak powiedział, że preferowane są odszkodowania 

plonowe, a jeżeli właścicielom zależy – wykonywane jest drenowanie działek. Nie dotyczy to 

działek, za które wcześniej wypłacone było jednorazowe odszkodowanie, także poprzednim 

właścicielom działek. Taka sytuacja jest w przypadku tego mieszkańca. Piotr Kowalik 

zauważył, że wypłata odszkodowania za utratę wartości działki nie zwalnia kopalni z 

obowiązku przywrócenia pola do stanu użytkowania. Przedstawiciel kopalni stwierdził, że 

jeżeli jest wypłacone odszkodowanie jednorazowe, to właściciel zrzeka się dalszych roszczeń. 

Przewodniczący Rady Gminy zaproponował, żeby takie sprawy załatwiać indywidualnie. 

Radny Michał Cebula zapytał, czy kopalnia wyda zapowiadane opracowane ekofizjograficzne 

dla gminy? Zapytał też, czy wpływały wnioski od mieszkańców gminy o wykup całej 

posiadłości? M. Kozak odpowiedział, że nie było takich wniosków. Opracowanie będzie, 

poprosił jednak gminę o zaktualizowanie wniosku. 



Radny Łukasz Hanke zapytał, jak wygląda sytuacja w przypadku rowu bez nazwy? 

Przypomniał, że inwestycja miała być realizowana na przełomie 2019 i 2020 roku. M. Kozak 

poinformował, że ze względu na warunki atmosferyczne prace się rozpoczęły dwa tygodnie 

temu, od najniższego punktu, przy pompowni przy ul. Stawowej, posuwają się w górę. 

Wójt Gabriela Placha zauważyła, że mówi się o eksploatacji na jednej ścianie w 

Goczałkowicach, a koncesja jest do 2044 roku. Zapytała, czy planowane są kolejne ściany w 

gminie czy eksploatacja na ścianie 124 się zakończy? M. Mizera przyznał, że dodatkiem do 

koncesji jest PZZ nr 7, gdzie przewidziana jest eksploatacja pokładu nr 327 w 

Goczałkowicach. Na ten moment dalsza eksploatacja przewidziana jest tylko ścianą 124. Jest 

wiele innych pokładów i ścian w innych rejonach. W każdym planie ruchu są ostateczne 

decyzje o planowanej eksploatacji. Wójt poinformowała, że docierają do niej głosy 

mieszkańców, że remonty prowadzone przez PG „Silesia” w celu usuwania szkód górniczych 

są bardzo mozolne. Zapytała, ile aktualnie na terenie Kolonii Brzozowej pracuje firm, które 

usuwają szkody w budynkach mieszkańców, a ile powinno pracować? Mieszkańcy nie są 

zadowoleni z postępu prac. M. Kozak przyznał, że jest 30 remontów prowadzonych przez 4 

firmy, z którymi kopalnia ma podpisane umowy. Firmy mają od dwóch do trzech brygad. 

Prace prowadzone są w budynkach, które są zamieszkałe, dlatego tempo dostosowane jest do 

tego, żeby mieszkańcy mogli funkcjonować. Ocenił, że tempo nie uległo wydłużeniu. W 

okresie zimowym nie wszystkie prace mogą być prowadzone. Wójt zapytała, czy jest 

tajemnicą, co to za firmy? M. Kozak je wymienił: Renobud, Marian Mazur, Kolsbud, WNT. 

Karolina Spychała-Noga, mieszkanka gminy zapytała, czy wiadomo, jak głęboko planowane 

jest zejście na pokładach w rejonie ulic Kryniczanka, Źródlanej. M. Kozak przyznał, że 

eksploatacja odbywa się na głębokości 740 m. 

Radny Rafał Polok zapytał, na kiedy planowana jest eksploatacja ściany 124? Eksploatacja 

ma się rozpocząć w listopadzie 2021 r. i potrwać do sierpnia 2022 r. 

Przewodniczący Rady Gminy zarządził 5 minut przerwy. 

 

 

7. Przyjęcie uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

terenów w rejonie lasu Remiza w gminie Goczałkowice-Zdrój 
 

Przewodniczący Rady Gminy zawnioskował o nieodczytywanie projektów uchwał w całości. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 
nieodczytywania w całości projektów uchwał.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Michał Cebula, Michał Czernek, Łukasz Hanke, Zbigniew Jacek, Krzysztof Kwaśny, Tadeusz 

Lazarek, Monika Młodzik, Monika Nikiel, Piotr Pająk, Małgorzata Paszek, Rafał Polok, 

Krystyna Świerkot-Żmij , Marian Wróbel 

NIEOBECNI (2) 



Norbert Czernecki, Izabela Ogierman 

 

a) omówienie projektu planu 

 

Historię planu omówiła sekretarz Maria Ożarowska. 

Projekt planu omówił projektant Tomasz Rubiniec z Biura Rozwoju Regionu. 

Procedurę przyjmowania planu omówił mecenas Michał Hassa. 

 

W dyskusji wzięli udział: 
- Zbigniew Jacek 

- Michał Cebula 

- Krystyna Świerkot-Żmij  

- Krzysztof Kwaśny 

- Monika Młodzik 

- Krystyna Świerkot-Żmij  

- Krzysztof Kwaśny 

- Monika Młodzik 

- Krystyna Świerkot-Żmij  

- Rafał Polok 

- Michał Cebula 

 

Radny Zbigniew Jacek zapytał co będzie, jeśli plan nie zostanie przyjęty, bo będą propozycje 

zmian? M. Hassa zauważył, że w takim wypadku należy wskazać, jakie to są propozycje 

zmian. Radny Michał Cebula zauważył, że Zakłady Mięsne Henryk Kania wniosek o zmianę 

planu złożyły 21 września 2018 r. Zapytał, komu na dzień dzisiejszy zmieniamy plan, i 

dlaczego nie jest to zrobione kompleksowo, razem z przekształcaniem przez ministra terenów 

w uzdrowisku? Jego zdaniem zmiana zaburzy gospodarkę melioracyjną w tym rejonie, 

likwidując zachodnią część drogi. Michał Hassa podkreślił, że uchwalenie procedowanego 

planu nie dokonuje żadnych zmian w rzeczywistej zabudowie na tych terenach. Plan ma na 

celu określenie, jakie inwestycje w przyszłości mogą tam być realizowane. Żeby dokonać 

jakichkolwiek zmian inwestor musi wystąpić z pozwoleniem na budowę. Do tego potrzebna 

jest mu odpowiednia treść planu. Uchwalenie planu nie likwiduje drogi, nie powoduje 

zasypania rowu. Zmienia się też przeznaczenie części terenów – z przemysłowego na 

usługowe. To dlatego, że na terenie strefy C gminy uzdrowiskowej nie można prowadzić 

działalności produkcyjnej, jest ustawowy zakaz. 

Radna Krystyna Świerkot-Żmij zapytała o tereny drogi gminnej od strony Lasu Remiza, który 

znajduje się w wykazie działek. Zapytała, czy ta droga istnieje? T. Rubiniec pokazał na 

prezentacji, gdzie przebiegały działki gminne. To była droga zaplanowana w poprzednim 

planie. Fizycznie nie ma tam jednak obiektu drogowego spełniającego wymogi drogi 

publicznej. Jest jedynie utwardzony płytami betonowymi dojazd do lasu Remiza. Przyznał, że 

w planie chroniony jest ten dojazd. Radna Krystyna Świerkot-Żmij zauważyła, że w wykazie 

działek będących własnością gminy są działki pod nazwą „droga”. Michał Hassa 

odpowiedział, że to wynika z ewidencji gruntów na cele głównie podatkowe, w jaki sposób 

dana nieruchomość jest użytkowana. Ale to, że jest opisana jako droga nie oznacza, że na niej 

jest rzeczywiście droga i jest tak wykorzystywana. Podkreślił, że drogi publicznej gminnej 



tam nie ma i nigdy nie było, jest teren utwardzony betonowymi płytami. Plan 

zagospodarowania przestrzennego nie zmienia sposobu użytkowania tej nieruchomości. K. 

Świerkot-Żmij powiedziała, że chciałaby mieć pewność jak działki są użytkowane głosując 

nad tego typu zmianami. 

Radny Krzysztof Kwaśny zapytał o działki przylegające do tych w omawianym planie – czy 

tamte tereny są terenami przemysłowymi czy usługowymi? Zapytał też o kawałek drogi po 

lewej stronie, między płotem zakładu a torami – czy istnieje zagrożenie, że w przyszłości, 

przy rozbudowie zakładu rów melioracyjny może być zmniejszony lub zlikwidowany i 

przestanie pełnić swoją funkcję? Michał Hassa odpowiedział, że czym innym jest planowanie 

przestrzenne a czym innym realizowanie inwestycji na podstawie planu. Pozwolenie na 

budowę wydaje Starostwo Powiatowe. W kompetencji starosty jest weryfikacja, czy dany 

projekt zaburza stosunki wodne w okolicy. Radny Michał Cebula zauważył, że wnioskodawca 

sugerował likwidację drogi. Powiedział, że mamy przedsiębiorcę, może przedstawi 

informację na temat planów.  

Tadeusz Kostoń, projektant związany z Zakładami Mięsnymi Henryk Kania zaprezentował 

zamierzenia inwestycyjne w planach od 2016 r., które były blokowane przez stare ustalenia 

planu. Dwie drogi utrudniały rozbudowę zakładów. Nowy plan umożliwia rozbudowę 

zakładów w kierunku zachodnim oraz północnym. Planowane były przestrzenie magazynowe.  

Radna Monika Młodzik powiedziała, że po ostatniej komisji pojechała na tę drogę. Tam jest 

wąski pas zieleni. Zapytała, czy ostatni magazyn nie wchodzi na teren gminny? M. Hassa 

przyznał, że takie badania nie były prowadzone, ale stosunki właścicielskie nie są elementem 

planowania przestrzennego. Mimo że Rada przyjmie nowy plan, tereny te nadal będą 

funkcjonować jako droga. Przyznał, że plan decyduje o tym, jaka inwestycja na danym terenie 

może być przygotowana i wzniesiona. 

Radna Krystyna Świerkot-Żmij przyznała, że na mapie pokazano granice planu i że od strony 

południowej widać, że plan obejmuje też obecną inwestycję. Tomasz Rubiniec odpowiedział, 

że granice opracowania są zgodne z uchwałą Rady Gminy. Michał Hassa stwierdził, że to 

czasem efekt robienia zdjęcia pod kątem. Zakres planu określa uchwała Rada Gminy o 

przystąpieniu do sporządzania planu. K. Świerkot-Żmij zapytała, ile jest metrów od ściany 

budynku do linii drogi? T. Rubiniec odparł, że nie ma takiego oprogramowania, żeby to 

sprawdzić. 

Radny Krzysztof Kwaśny zapytał, jaki jest status działek, które nie są procedowane, a 

przylegają do działek w ramach planu? Michał Hassa powiedział, że prawdopodobnie są to 

nieruchomości o przeznaczeniu produkcyjnym. Przypomniał, że granice procedowania planu 

zostały wyznaczone w uchwale Rady Gminy. K. Kwaśny zapytał, czy nie byłoby sensowne 

połączyć w całość tych terenów i też je przekształcić, skoro nie może być w gminie terenów o 

przeznaczeniu produkcyjnym? M. Hassa przyznał, że wniosek inwestora o zmianę planu 

dotyczył takiego obszaru. Radny zapytał o drogę między zakładami a linię kolejową – czy jest 

możliwość pozostawienia tej drogi w planach, w przyszłości? M. Hassa odpowiedział, że jeśli 

droga istnieje, to ona pozostanie tam dalej. Może zostać zlikwidowana, ale pytanie, kto jest 

właścicielem działek. Jeśli gmina, to gmina musiałaby zdecydować o innym przeznaczeniu 

nieruchomości. Sekretarz Maria Ożarowska zauważyła, że obiektu drogowego tak naprawdę 

nie ma. W planie z 2010 r. cały obszar od DK 1 do linii kolejowej był prawie 

niezainwestowany, ideą było stworzenie sieci komunikacyjnej, bo to miała być strefa 

działalności gospodarczej. Nie było jeszcze zakładów mięsnych, i cały ten teren było 



podzielony na obszary z siecią dróg gminnych, ale nie były one budowane. Teren drogi 

betonowej w planie nie będzie drogą publiczną, ale może pozostać jako droga wewnętrzna, 

dojazdowa, do lasu czy odwiertów wód leczniczych. Zacytowała fragmenty planu, które to 

umożliwiają. Radna Monika Młodzik zapytała, czy po uchwaleniu planu droga będzie 

należała do zakładów mięsnych? Michał Hassa przypomniał, że uchwalenie planu nie wpływa 

na stosunki własnościowe. Radna dopytała, czy firma będzie płaciła podatki za korzystanie z 

drogi? M. Hassa powiedział, że plan nie wpływa na takie kwestie. Radna Krystyna Świerkot-

Żmij poprosiła o wyjaśnienie, dlaczego zrezygnowano z terenów wyznaczonej drogi 

publicznej? Michał Hassa podkreślił, że jak coś jest narysowane w planie, nie znaczy, że jest 

to w rzeczywistości. Są to tereny pod planowane drogi, plan rezerwuje tereny dla przyszłych 

inwestycji. Działka, gdzie jest droga betonowa nadal należeć będzie do gminy.  

Sekretarz Maria Ożarowska zauważyła, że skoro ta droga jest planowana w miejscowym 

planie kilkanaście lat i nikt jej nie zbudował, a ruch odbywa się drogą utwardzoną płytami 

betonowymi, powstaje pytanie, czy w tym obszarze jest potrzebna gminna droga publiczna? 

Radny Michał Cebula zauważył, że droga zaczyna się od ul. Lipowej, i ma nazwę - to ul. 

Robotnicza, przy której mieszkają mieszkańcy, a nie wygląda jak droga. Tomasz Kostoń 

zauważył, że pierwotnie we wniosku postulowano o likwidację dwóch dróg prowadzących do 

solanki. Zauważył, że zmiana planu nie przewiduje zakazu dojazdu do lasu, ustalono to z 

wieloma podmiotami, m.in. z uzdrowiskiem.  

 

b) omówienie i stwierdzenie, że plan nie narusza ustaleń Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego gminy Goczałkowice-Zdrój 

 

Podpunkt omówił projektant Tomasz Rubiniec. 

 

Głosowano w sprawie: 
stwierdzenia że ustalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenów w 

rejonie lasu Remiza w gminie Goczałkowice-Zdrój nie naruszają ustaleń studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Goczałkowice-Zdrój 

przyjętego uchwałą Nr XLII/277/2014 Rady Gminy Goczałkowice-Zdrój z dnia 19 sierpnia 

2014., ze zmianą przyjętą uchwałą Nr XXXI/234/2017 Rady Gminy Goczałkowice-Zdrój z 

dnia 19 grudnia 2017r..  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (9) 

Michał Cebula, Michał Czernek, Zbigniew Jacek, Krzysztof Kwaśny, Tadeusz Lazarek, 

Monika Młodzik, Monika Nikiel, Rafał Polok, Krystyna Świerkot-Żmij  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Łukasz Hanke, Piotr Pająk, Małgorzata Paszek, Marian Wróbel 

NIEOBECNI (2) 

Norbert Czernecki, Izabela Ogierman 

 

c) rozstrzygnięcie o sposobie rozpatrzenia uwag do projektu planu 

 

Podpunkt omówił Michał Hassa, który poinformował, że nie wpłynęły żadne uwagi. 

 



Głosowano w sprawie: 
rozstrzygnięcia o sposobie rozpatrzenia uwag do projektu planu. W związku z brakiem uwag 

złożonych do projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenów w 

rejonie lasu Remiza w gminie Goczałkowice-Zdrój, nie ma podstaw do rozstrzygania o 

sposobie rozpatrzenia uwag. Zatem głosowaniu podlega treść załącznika nr 2. Głosowanie w 

sprawie przyjęcia załącznika nr 2 do uchwały w brzmieniu przedłożonym Radzie Gminie do 

uchwalenia..  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Michał Cebula, Michał Czernek, Łukasz Hanke, Zbigniew Jacek, Krzysztof Kwaśny, Tadeusz 

Lazarek, Monika Młodzik, Monika Nikiel, Piotr Pająk, Rafał Polok, Krystyna Świerkot-Żmij , 

Marian Wróbel 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Małgorzata Paszek 

NIEOBECNI (2) 

Norbert Czernecki, Izabela Ogierman 

 

d) rozstrzygnięcie o sposobie realizacji zapisanych w planie inwestycji z zakresu 

finansowania 

 

Podpunkt omówił Michał Hassa, który poinformował, że plan nie wywołuje skutków 

finansowych w zakresie realizacji inwestycji. 

 

Głosowano w sprawie: 
rozstrzygnięcia o sposobie realizacji zapisanych w zmianie planu inwestycji z zakresu 

infrastruktury technicznej, które należą do zadań własnych gminy oraz zasadach ich 

finansowania, zgodnie z przepisami o finansach publicznych. W związku z tym, że plan 

miejscowy nie wywołuje skutków finansowych związanych z koniecznością realizacji 

inwestycji z zakresu infrastruktury technicznej, które należą do zadań własnych gminy, nie 

ma podstaw do rozstrzygania o sposobie ich realizacji oraz zasadach ich finansowania, 

zgodnie z przepisami o finansach publicznych. Zatem głosowaniu podlega treść załącznika nr 

3 Głosowanie w sprawie przyjęcia załącznika nr 3 do uchwały w brzmieniu przedłożonym 

Radzie Gminie do uchwalenia..  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Michał Czernek, Łukasz Hanke, Zbigniew Jacek, Krzysztof Kwaśny, Tadeusz Lazarek, 

Monika Młodzik, Monika Nikiel, Piotr Pająk, Małgorzata Paszek, Rafał Polok, Krystyna 

Świerkot-Żmij , Marian Wróbel 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Michał Cebula 

NIEOBECNI (2) 

Norbert Czernecki, Izabela Ogierman 



 

e) podjęcie uchwały w sprawie planu 

 

Głosowano w sprawie: 
podjęcie uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenów w 

rejonie lasu Remiza w gminie Goczałkowice-Zdrój .  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 6, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 6, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (6) 

Michał Czernek, Zbigniew Jacek, Tadeusz Lazarek, Monika Nikiel, Rafał Polok, Marian 

Wróbel 

PRZECIW (1) 

Michał Cebula 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (6) 

Łukasz Hanke, Krzysztof Kwaśny, Monika Młodzik, Piotr Pająk, Małgorzata Paszek, 

Krystyna Świerkot-Żmij  

NIEOBECNI (2) 

Norbert Czernecki, Izabela Ogierman 

 

Przewodniczący Rady Gminy ogłosił 5 minut przerwy. 

 

 

8. Podjęcie uchwał w sprawie: 
 

a) przyjęcia planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli szkół i 

przedszkoli prowadzonych przez Gminę Goczałkowice-Zdrój, ustalenia maksymalnej 

kwoty dofinansowania opłat pobieranych przez podmioty, o których mowa w art. 70a 

ust. 3a ustawy Karta Nauczyciela na rok 2020 oraz form i specjalności kształcenia, na 

które dofinansowanie jest przyznawane 
 

Projekt uchwały omówiła sekretarz Maria Ożarowska. 

Projekt uchwały pozytywnie zaopiniowała Komisja Oświaty i Spraw Społecznych. 

 

Głosowano w sprawie: 
przyjęcia planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli szkół i 

przedszkoli prowadzonych przez Gminę Goczałkowice-Zdrój, ustalenia maksymalnej kwoty 

dofinansowania opłat pobieranych przez podmioty, o których mowa w art. 70a ust. 3a ustawy 

Karta Nauczyciela na rok 2020 oraz form i specjalności kształcenia, na które dofinansowanie 

jest przyznawane.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Michał Cebula, Michał Czernek, Łukasz Hanke, Zbigniew Jacek, Krzysztof Kwaśny, Tadeusz 



Lazarek, Monika Młodzik, Monika Nikiel, Piotr Pająk, Małgorzata Paszek, Rafał Polok, 

Krystyna Świerkot-Żmij , Marian Wróbel 

NIEOBECNI (2) 

Norbert Czernecki, Izabela Ogierman 

 

b) przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Gliwicach skargi 

Prokuratora Rejonowego w Pszczynie na Uchwałę nr XIV/82/2019 Rady Gminy 

Goczałkowice-Zdrój z dnia 10 grudnia 2019 r. w sprawie regulaminu utrzymania 

czystości i porządku na terenie Gminy Goczałkowice-Zdrój 
 

Projekt uchwały omówił Michał Hassa. 

 

W dyskusji wzięli udział: 
- Michał Czernek 

- Zbigniew Jacek 

 

Radny Michał Czernek zapytał, na czyj wniosek prokurator zajął się tą sprawą? M. Hassa 

odpowiedział, że zajął się sprawą z własnej inicjatywy. Sekretarz Maria Ożarowska 

powiedziała, że w ostatnim czasie prokurator 2-3 razy ingerował w uchwały Rady Gminy. W 

tym wypadku nadzór wojewody nie dopatrzył się nieprawidłowości. Radny Zbigniew Jacek 

zauważył, że jak układano regulamin Parku Zdrojowego była podobna sytuacja – z 

kilkudziesięciu punktów zostało kilka. 

 

Głosowano w sprawie: 
przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Gliwicach skargi Prokuratora 

Rejonowego w Pszczynie na Uchwałę nr XIV/82/2019 Rady Gminy Goczałkowice-Zdrój z 

dnia 10 grudnia 2019 r. w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 

Gminy Goczałkowice-Zdrój.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Michał Cebula, Michał Czernek, Łukasz Hanke, Zbigniew Jacek, Krzysztof Kwaśny, Tadeusz 

Lazarek, Monika Młodzik, Monika Nikiel, Piotr Pająk, Małgorzata Paszek, Rafał Polok, 

Krystyna Świerkot-Żmij , Marian Wróbel 

NIEOBECNI (2) 

Norbert Czernecki, Izabela Ogierman 

 

9. Informacja Gminnego Ośrodka Kultury o planach działania na rok 2020 
 

Zofia Szołdra, dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury przedstawiła informację o planach 

działania na rok 2020. Zaplanowano: liczne zajęcia stałe, które są już realizowane, odbyły się 

koncert świąteczny i finał WOŚP. Odbędą się: Noc w instytucjach kultury, 100. rocznica 

urodzin św. Jana Pawła II, Dni Goczałkowic (pod znakiem przyjaźni polsko-niemieckiej z 

gminą Plossberg, wystąpią Jacek Silski, Kabaret Rak, Weekend), 150-lecie przejazdu 

pierwszego pociągu przez gminę, Festiwal Róż (gwiazdą będzie Edyta Geppert), dożynki, 

Festiwal Fotografii Ojczystej, Dzień Seniora, koncert z okazji 11 listopada, liczne konkursy 



(w 2019 r. wzięło w nich udział ponad 500 osób). Będzie także akcja wakacyjna (półkolonie, 

wyjazdy). GOK współpracuje z organizacjami, stowarzyszeniami przy okazji wydarzeń, 

realizuje projekt Integracja-Tolerancja, współpracuje z gminą partnerską Plossberg, bierze 

udział w imprezach zewnętrznych, wydaje gazetę, zarządza też Gminną Biblioteką Publiczną 

– w ub. roku kupiono 720 książek, było 837 czytelników i 22 804 wypożyczeń. Biblioteka 

organizuje spotkania autorskie, warsztaty, lekcje biblioteczne, konkursy, bierze udział w 

akcjach czytelniczych. 

W 2019 r. we wszystkich przedsięwzięciach Gminnego Ośrodka Kultury udział wzięło ponad 

25 tys. osób. 

 

10. Informacja Gminnego Ośrodka Sportu i Rekreacji o planach działania na rok 2020 
 

Radosław Jeleń, kierownik Gminnego Ośrodka Sportu i Rekreacji przedstawił informację o 

planach działania na rok 2020. GOSiR zarządza obiektami sportowymi przy ul. W. 

Szymborskiej, organizuje też imprezy sportowo-rekreacyjne. W 2020 r. odbyły się turniej 

futsalu, Ferie z Goczusiem. Zaplanowano: treningi biegowe w ramach akcji „Aktywnie na 

Starym Dworcu”, Goczałkowickie Wakacje 2020, Pływanie na medal w wakacje, XI 

Goczałkowicki Rajd Rowerowy, II Goczałkowicki Bieg „Rycerska Dyszka dla Zameczku”, 

Memoriał Pływacki im. Krzysztofa Kanika, II Pływacki Test Coopera, V Mistrzostwa Śląska 

w siatkonodze (to tylko wybrane imprezy). GOSiR będzie współorganizatorem 

Międzynarodowego Turnieju Badmintona. Planowane są też modernizacja gospodarki energią 

(w ramach tego zadania będą trzy podzadania), remonty na basenie i w szatni, wymiana 

ogrodzenia na Orliku. 

 

11. Sprawozdanie z pracy Wójta Gminy 
 

Wójt Gabriela Placha przedstawiła sprawozdanie z pracy. Sprawozdanie stanowi załącznik do 

protokołu. 

 

Inwestycje w przygotowaniu: 

 

Łącznik Borowinwa-Zielona 

Złożyliśmy wniosek do Wojewody o dofinansowanie tej inwestycji w ramach Funduszu Dróg 

Samorządowych. Zgodnie z zasadami programu Wojewoda do 29 listopada winien 

rekomendowane do dofinansowania projekty przekazać do Ministerstwa Infrastruktury, które 

ostatecznie je zatwierdzi. Czekamy na rozstrzygnięcie. 

Budowa Centrum przesiadkowego przy ulicy Parkowej 

Otrzymaliśmy dofinansowanie w wysokości ponad 2,8 mln zł na inwestycję pn. :Budowa 

centrum przesiadkowego przy ul.Parkowej w Goczałkowicach-Zdroju " 

 



Trwają prace związane z budową centrum przesiadkowego. Inwestycja będzie realizowana w 

2020 r. Wartość robót to 4 mln 835 tys. 586 zł 74 gr. Pozyskane dofinansowanie na ten cel w 

wysokości 2 mln 840 tys. 719 zł 61 gr w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego 

Województwa Śląskiego 2014-2020, Oś Priorytetowa: 4. Efektywność energetyczna, 

odnawialne źródła energii i gospodarka niskoemisyjna, Poddziałanie: 4.5.1. Niskoemisyjny 

transport miejski oraz efektywne oświetlenie – ZIT. 

Na przetarg wpłynęło 8 ofert z kwotami ofertowymi od 4594 169 zł do 6988537 zł. Aktualnie 

trwa ich badanie pod względem zgodności z warunkami przetargu. 

 

Węzeł będzie tworzyć infrastruktura niezbędna do obsługi podróżnych. Wybudowane 

zostaną: parking samochodowy na 30 miejsc (w tym 3 dla niepełnosprawnych), parking 

rowerowy – wiata z 15 miejscami, dwie zatoki dla busów. Powstaną także dojście dla 

pieszych i rowerzystów (prowadzące do dworca kolejowego i na perony – o długości 60 mb) 

oraz droga dojazdowa od ul. Krzyżanowskiego do Centrum przesiadkowego o długości 

prawie 400 mb, z chodnikiem dla pieszych oraz drogą rowerową. Dzięki temu poprawi się 

dostępność do transportu publicznego w gminie (kolej), co ma doprowadzić do ograniczenia 

ruchu samochodowego. Zwiększy się też atrakcyjność ruchu rowerowego 

Przetarg nieograniczony na zadanie p.n. „Modernizacja gospodarki energią w Gminnym 

Ośrodku Sportu i Rekreacji w Goczałkowicach-Zdroju przy ul. Wisławy Szymborskiej 1” 

Urząd Gminy w dniu  7.02.2020 roku ogłosił przetarg nieograniczony na zadanie p.n. 

„Modernizacja gospodarki energią w Gminnym Ośrodku Sportu i Rekreacji w 

Goczałkowicach-Zdroju przy ul. Wisławy Szymborskiej 1” 

Przedmiot zamówienia obejmuje realizację zamówienia w trybie „zaprojektuj i wybuduj” 

wykonanie projektu  wraz z realizacją robót budowlanych i montażowych w zakresie 

następujących zadań: 

Zadanie I  

 dostawa i montażu w pomieszczeniu  kotłowni gazowej nowych kotłów o mocy 280 

kW  w zabudowie kaskady 3 jednostek  z orurowaniem, osprzętem, armaturą i 

automatyką oraz integracją z aktualnie istniejącą instalacją 

       Zadanie II  

 dostawa  punktów świetlnych na halę sportową – dostawa i montaż oświetlenia LED, 

przewiduje się zabudowę 5 opraw o mocy 105 W i 28 opraw o mocy 150 W 

       Zadanie III 

 dostawa i zabudowa przetwornic częstotliwości na zasilaniu silników napędowych 

pomp obiegowych:                                       

                  - dla 2 silników w basenie sportowym  o mocy elektrycznej  6,6 kW każdy 

                  - dla 3 silników w basenie treningowym o mocy elektrycznej 4,0 kW każdy 

Termin składnia ofert na poszczególne zadania upływa w dniu 24.02.2020 r. o godzinie 10:00 

. 

Urząd Gminy na realizację tego zadania otrzymał dofinansowanie  z Wojewódzkiego 

Funduszu Ochrony Środowiskowa i Gospodarki Wodnej w Katowicach w formie : 

dotacji w kwocie 67 763,00 zł 



- pożyczki w w kwocie 408 806,00 oprocentowanej w wysokości 0,95 stopy redyskonta 

weksli, lecz nie mniej niż 3% w stosunku rocznym 

 Na przetarg wpłynęło łącznie 5 ofert ( 2 na zadanie 1, 2 na 2gie i 1 na 3) Atualnie trwa ich 

badanie pod względem zgodności z warunkami przetargu 

Termin realizacji inwestycji jest 31.08.2020 r. 

Przetarg pt. Bieżąca eksploatacja gminnej sieci wodociągowej służącej do przesyłu wody 

przeznaczonej do spożycia przez ludzi w Goczałkowicach-Zdroju  

Przetarg ogłoszono 17 lutego. Termin składania ofert upływa 3 marca 

 

Przetarg pt. bieżąca eksploatacja gminnej sieci kanalizacyjnej, sanitarnej grawitacyjnej 

i podciśnieniowej oraz sieci kanalizacji deszczowej.  

Przetarg ogłoszono 18 lutego. Termin składania ofert upływa 4 marca 

 

Program ograniczenia niskiej emisji etap II 

 

na dzień 24 lutego br. podpisano 39 umów.  (25 inwestycji to wymiana ogrzewania z 

węglowego na gazowe, 7 z gazowego na gazowe, 4 z węglowego na węglowe, 1 wymiana 

okien i 2 na docieplenie dachu) . Odebrano i rozliczono 18 inwestycji. 

 

W II etapie PONE zaplanowano 140 inwestycji ; (10 dociepleń ścian, 10 dociepleń 

stropów/dachów, 10 wymian okien, 15 wymian pieców węglowych na węglowe, 75 wymian 

pieców węglowych na gazowe i 20 wymian gazowych na gazowe). Termin zakończenia II 

etapu PONE -  31.10.2020r.  

 

SMOG 

W roku 2019: 

- przeprowadzono łącznie 200 kontroli instalacji c.o. (piece), wraz z objazdem gminy pod kątem 

spalania paliw, odpadów i pozostałości roślinnych na powierzchni ziemi  (kontrola); w 

konsekwencji pouczono 20 osób, mandatów nie wystawiono; 

- w tym 4 kontrole interwencyjne dot. spalania odpadów i jedną kontrolę przedsiębiorcy;  

 

W roku 2020 (do dnia 27.01.2020r.): 



- przeprowadzono łącznie 44 kontrole instalacji c.o. (piece), wraz z objazdem gminy pod kątem 

spalania paliw, odpadów i pozostałości roślinnych na powierzchni ziemi  (kontrola); w 

konsekwencji pouczono 1 osobę, mandatów nie wystawiono; 

W roku 2018: 

- przeprowadzono 41 kontroli instalacji c.o.; wykryto 11 nieprawidłowości które zakończyły 

się 7 pouczeniami i 4 mandatami karnymi w łącznej wysokości 1 200,00 zł; 

- ogłoszono jeden alarm smogowy II stopnia;  

- wymieniono 45 kotłów, z czego 35 sztuk na gazowe; 

- wyposażono przedszkole nr 1 i nr 2 w oczyszczacze powietrza; 

 

ANKIETYZACJA (od 1 listopada 2019 r.): 

1. sporządzono 125 ankiet, 

2. w  86 domach są piece węglowe, w 54 domach gazowe oraz 1 elekryczny i 1 na pellet 

(w niektórych domach są 2 piece),  

3. wymianą pieca węglowego na węglowy lepszej klasy jest zainteresowanych 19 

ankietowanych, na gazowy – 31 ankietowanych,  

4. chęć wymiany okien zgłosiło 16 ankietowanych, 

5. chęć docieplenia budyku zgłosiło 43 ankietowanych, 

6. chęć docieplenia stropu (dachu) zgłosiło 34 ankietowanych, 

7. Ankietowani pytają o dofinansowanie do fotowoltaiki (1) oraz do pomp ciepła (2).  

Część ankietowanych już wymieniła piec i dociepliła budynki, albo właśnie złożyła wniosek o 

dofinansowanie i czeka na wymianę.  

Informacyjnie w ramach I etapu Programu ograniczenia niskiej emisji w Gminie 

Goczałkowice-Zdrój łącznie wykonano 180 inwestycji ( 80 inwestycji wymiany kotłów 

węglowych na gazowe, 15 inwestycji wymiany starych kotłów gazowych, 35 inwestycji 

wymiany kotłów węglowych na kotły klasy 5 oraz 50 inwestycji termomodernizacji 

budynków).   

Na dzień w ramach IIgo etapu na dzień 28 stycznia br. podpisano 21 umów.  (14 inwestycji to 

wymiana ogrzewania z węglowego na gazowe, 5 z gazowego na gazowe, 1 z węglowego na 

węglowe  i 1 na docieplenie dachu) . Na 4 lutego zaplanowano odbiory pierwszych 

inwestycji. 

 

W II etapie PONE zaplanowano 140 inwestycji ; (10 dociepleń ścian, 10 dociepleń 

stropów/dachów, 10 wymian okien, 15 wymian pieców węglowych na węglowe, 75 wymian 

pieców węglowych na gazowe i 20 wymian gazowych na gazowe). Termin zakończenia II 

etapu PONE -  31.10.2020r.  

 



Radna Krystyna Świerkot-Żmij zapytała kierownika GOSiR-u, czy jest kontrola nad jakością 

granulatu w nawierzchni Orlika? Jaki rodzaj granulatu jest tam wykorzystywany? Radosław 

Jeleń przyznał, że od kiedy pracuje w GOSiR-ze, nie było dosypki granulatu, była jedynie 

pielęgnacja Orlika – czyszczenie nawierzchni. Jeśli chodzi o rodzaj granulatu, należy to 

potwierdzić w dokumentacji, ale jest on dobrej jakości. 

Wójt Gabriela Placha poinformowała, że PG „Silesia” otrzymała koncesję do 2044 r., ale ta 

decyzja nie jest ostateczna, bo gmina wystąpiła do Ministerstwa Klimatu o ponowne 

rozpatrzenie tej sprawy i dopuszczenie gminy w postępowaniu w charakterze strony. 

 

12. Wolne głosy i wnioski 
 

W dyskusji wzięli udział: 
- Krzysztof Kwaśny 

- Rafał Polok 

- Monika Młodzik 

 

Radny Krzysztof Kwaśny zauważył, że na skrzyżowaniu ul. Szymborskiej z ul. Wiślną jest 

ograniczona widoczność. Zaapelował o postawienie tam lustra, które poprawi bezpieczeństwo 

w tym miejscu. 

Radny Rafał Polok poprosił o poszerzenie wyjazdów na łączniku – ul. św. Jerzego. 

Radna Monika Młodzik zauważyła, że w najbliższym czasie będzie zamknięty zjazd z DK 1 

na ul. Uzdrowiskową. Zapytała o możliwość budowy chodnika na łączniku ul. Głównej z ul. 

Szkolną, przy hotelu Sabi. Zapytała też o plac zabaw dla dzieci. Wójt Gabriela Placha 

przyznała, że ma propozycję trzech lokalizacji, można zorganizować konkurs, głosowanie 

wśród mieszkańców. Zaproponowała, żeby temat poruszyć na posiedzeniu komisji. 

 

13. Zakończenie obrad 
 

Przewodniczący Rady Gminy zakończył obrady. 

 

Przewodniczący 

Rada Gminy Goczałkowice-Zdrój  

 

 

Przygotował: Paweł Komraus 

 

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


